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Vragen van de leden Jager en
Haverkamp (beiden CDA) aan de
staatssecretaris van Justitie en de
minister van Buitenlandse Zaken over
het opnemen van Guantanamo Bay
gevangenen. (Ingezonden 29 mei
2009)

1
Bent u bekend met het bericht dat
België Guantanamo Bay gevangenen
wil opnemen?1

2
Hoe beoordeelt u dit bericht tegen het
licht van het eventueel opnemen door
Nederland van Belgische gevangenen
in Nederlandse gevangenissen, mede
gelet op het spoeddebat van
afgelopen week waarin dit is
gewisseld?

3
Bent u van mening dat Nederland
voorwaarden kan en moet stellen aan
het opnemen van Belgische
gevangenen in Nederlandse
gevangenissen? Zo nee, waarom
niet?

4
Moet het aanbod van België om
ex-gevangenen vanuit Guantanamo
Bay op te nemen gezien worden in
een Europese context of is er sprake
van een zelfstandig aanbod van
België? In het geval dat sprake is van
een Europese aanpak waar bestaat
deze uit en zijn er in dat geval
verplichtingen welke door Nederland
moeten worden aangegaan? In het

geval er geen sprake is van een
Europees verband, hoe beoordeelt u
genoemd aanbod van België?

1 ANP, 22 mei 2009.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Albayrak (Justitie) en minister
Verhagen (Buitenlandse Zaken)
(ontvangen 30 juni 2009) Zie ook
Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 3080

1
Ja.

2
Bij de eventuele overname van
ex-gedetineerden betreft het
personen die de status «cleared for
release» hebben gekregen. Deze
personen worden niet meer als een
bedreiging voor de veiligheid van de
VS beschouwd of zijn door
Amerikaanse rechtbanken
vrijgesproken. Zij worden ontslagen
uit Amerikaanse detentie en bij
gebreke aan een rechtsgeldige titel
kunnen zij niet opnieuw gedetineerd
worden in of door de ontvangende
Lidstaat. Van enig verband met het in
Nederlandse gevangenissen ten
uitvoerleggen van Belgische
vrijheidsstraffen is dus geen sprake.

3
Ja, er zullen door Nederland
voorwaarden worden gesteld aan het
onderbrengen van Belgische
gevangenen in Nederlandse
gevangenissen.

4
De beslissing om ex-gedetineerden
van Guantanamo Bay op te nemen is
een verantwoordelijkheid van de
Lidstaten afzonderlijk. Het gaat in dit
geval om een zelfstandig aanbod van
België, waarover wij geen oordeel
willen uitspreken.
Omdat ook andere Lidstaten en
niet-EU Schengenpartners
gelijksoortige voornemens hebben en
omdat opname in de ene Lidstaat
gevolgen heeft voor de overige
Lidstaten en Schengen-landen, is
besloten om in Europees verband
afspraken te maken inzake
informatieuitwisseling over mogelijk
op te nemen ex-gedetineerden.
Op 4 juni 2009 nam de JBZ-Raad
raadsconclusies aan m.b.t. de sluiting
van Guantanamo Bay, waarin
nogmaals is bevestigd dat
Schengenlanden de mogelijkheid
hebben om ex-gedetineerden uit
Guantanamo Bay die door andere
Schengenlanden zijn opgenomen, de
toegang tot het eigen land te
ontzeggen, indien daarvoor bij dat
land gegronde redenen bestaan.
Hierover is uw Kamer ingelicht in de
(aangevulde) geannoteerde agenda
ten behoeve van het AO
voorafgaande aan de JBZ-Raad van
4 en 5 juni 2009.
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Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de
regering gegeven antwoorden
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